
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 6. december 2017 stillet følgende 

spørgsmål nr. 295 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Flemming Møller Mortensen (S). 

 

Spørgsmål nr. 295:  

”Ministeren bedes i forlængelse af sin besvarelse af SUU alm. del – spørgsmål nr. 140, 

oplyse, om ministeren mener, at regeringen har en forpligtelse til at sikre, at tobaks-

industrien pålægges færrest mulige omkostninger?” 

 

Svar: 

Tobaksindustrien er et erhverv, der af sundhedshensyn er underlagt en betydelig re-

gulering, som også indebærer omkostninger. Det være sig bl.a. i forhold til produkter-

nes indhold af tjære, nikotin og kulilte, forbud mod tobaksreklame og forbud mod 

salg af tobak til børn og unge under 18 år og gebyrer i forbindelse med indberetning 

af oplysninger om produkterne. Alt sammen en følge af formålet med lovgivningen - 

at fremme folkesundheden. Men tobaksindustrien er et legalt – ikke forbudt erhverv i 

Danmark, og derfor er der selvfølgelig også grænsehandelsperspektiver, risiko for 

smugling og illegale varer, såvel som erhvervsmæssige perspektiver, som regeringen 

forholder sig til. Det fremgår også af blandt andet rammenotatet, som blev sendt til 

Sundheds- og Ældreudvalget den 22. november 2017.  
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